
 
8. februar 2017 

 

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål: 

1. Bliver det Grønlandske Patienthjem i København forsynet med grønlandske madvarer 

fra Grønland? 

2. Hvis det er tilfældet, hvor store mængder drejer det sig i så fald om? 

3. Hvis det ikke er tilfældet, er der da planer om, at patienterne skal kunne begynde, at få 

grønlandske madvarer? 

 (Medlem af Inatsisartut, Vivian Motzfeldt, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Der skal ikke herske tvivl om, at føden er en af de væsentligste veje til sundhed for det enkelte 

menneske.  

Det er derfor særlig vigtigt for patienterne, at de kan få den mad, de nu engang er mest vant til og 

foretrækker, hvorfor jeg ikke vil vægge skjul på, at jeg adskillige gange har hørt, at patienterne 

efterspørger grønlandske madvarer; patienterne savner den mad, de nu engang er vant til. Som følge 

af deres sygdomme, er der nogle af patienterne, der må opholde sig i rigtig lang tid på 

Patienthjemmet, hvorfor det ikke på nogen måde er svært, at forestille sig, hvor stor savnet og 

længslen er til deres land og deres familie.  

 

På denne baggrund ser jeg det derfor som særdeles vigtigt, at man i det mindste skal kunne spise 

grønlandske madvarer på Patienthjemmet.  

 

Jeg ønsker, at mine spørgsmål besvares indenfor 10 på hinanden følgende dage. 

 

 


